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Włocławek, 18.09.2017 r. 
 
 
 

OŚWIADCZENIE 
 

w sprawie konferencji „Jak uratować polską szkołę” organizowanej przez Klub Obywatelski  
oraz sytuacji kadrowej we włocławskiej oświacie 

 
 

Tytuł konferencji organizowanej dziś  przez Klub Obywatelski powinien raczej brzmieć 

„Jak uratować polską szkołę przed wpływem ludzi z Platformy Obywatelskiej, którzy przez 

osiem lat niszczyli oświatę w Polsce”.  

Wspomnę chociażby fatalną Podstawę Programową z 2008 r. drastycznie ograniczającą 

ilość godzin nauczania z większości przedmiotów, sprowadzenie nauki w liceum 

ogólnokształcącym do 2,5 rocznego kursu przygotowawczego do matury, zamrożenie 

nauczycielskich płac i wprowadzenie nakazu nieodpłatnej pracy w wymiarze dwóch godzin 

tygodniowo. 

Niedopuszczalne jest, moim zdaniem, zaangażowanie nauczycieli konsultantów                             

z publicznej placówki doskonalenia nauczycieli  prowadzonej przez Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w tego typu polityczne spotkania. 

Odnosząc się do sytuacji kadrowej we włocławskiej oświacie i danych przedstawionych 

przez Prezydenta Miasta Włocławek, należy zaznaczyć, że aktualnie trwa opracowywanie 

aneksów do arkuszy organizacyjnych szkół i placówek oświatowych. Z ich analizy wynika,                  

że pojawiają się wakaty na całe etaty lub ich części, zatrudniani są nowi nauczyciele, 

przyznawane  są godziny ponadwymiarowe nauczycielom.  

Oznacza to, że etatów nauczycielskich nie ubyło, a z tytułu reformy oświaty nawet kilka 

przybyło. Żonglowanie przez władzę wykonawczą Miasta Włocławek danymi dotyczącymi 

zwolnień nauczycieli wprowadza opinię publiczną w błąd. Do naszej organizacji związkowej 

wpłynęło w maju br. tylko kilkanaście zamiarów zwolnień nauczycieli (jest to wymóg ustawowy) 

z terenu Miasta Włocławek.  Skąd zatem liczba 33 wypowiedzeń stosunku pracy?  Pan Prezydent 



Miasta Włocławek powinien odnieść się  do liczby rzeczywistych etatów (również                                

po przeliczeniu godzin ponadwymiarowych na etaty) a nie liczby zatrudnionych nauczycieli. 

Dopiero po zatwierdzeniu arkuszy organizacyjnych będzie pełna wiedza o etatach 

nauczycielskich  i rzeczywistym stanie zatrudnienia  we włocławskiej oświacie.  

Podkreślić należy, że z tytułu reformy oświaty etatów nie ubyło, natomiast politykę 

kadrową w szkołach kreuje Prezydent Miasta przy zatwierdzaniu arkuszy organizacyjnych szkół   

w maju oraz ich aneksów we wrześniu i to on odpowiada za ewentualne zwolnienia w szkołach. 
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